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2015 
 

et jaar 2014 ligt alweer 
achter ons. Wij kijken uit 

naar 2015 en wat 2015 ons 
weer zal brengen.  
De één is somber, een ander ge-
matigd optimistisch en natuurlijk 
zijn er ook mensen die altijd vol 
vertrouwen en met veel optimisme 
de toekomst tegemoet zien. Er 
gebeurt veel om ons heen. Wat is 
er allemaal wel niet gebeurd in 
2014. De meest afschuwelijke 
beelden hebben wij via de televisie 
te zien gekregen. In wat voor we-
reld leven wij eigenlijk was regel-
matig de vraag. Maar gelukkig zijn 
het niet alleen maar nare en ver-
schrikkelijke dingen om ons heen. 
Soms zijn het kleine dingen die 
een mens heel blij en optimistisch 
maken. Gewoon iets in de eigen 
omgeving, een helpende 
hand voor iemand die 
niet zo goed meer voor 
zich zelf kan zorgen, of 
zo maar een bezoekje 
dat iemand krijgt die 
veel alleen is. Het lijken 
kleine dingen, maar in 
een tijd waarin zoveel 
aan zorg dreigt te wor-
den afgenomen kan dit 
voor mensen heel be-
langrijk zijn. Naar elkaar 
omzien is één van de 
waarden die wij vanuit onze ach-
tergrond tonen. Dat is ook iets wat 
het CDA als politieke partij wil 
laten zien. Niet alleen koele cijfers 
en het behalen van bezuinigings-
doeleinden, maar ook de menselij-
ke maat weten te behouden. Het 
komend jaar wordt daarom ook 
weer een belangrijk jaar voor onze 
toekomst. Is er een mogelijkheid 
om deze ongebreidelde en niets-
ontziende bezuinigingsdrang een 
halt toe te roepen?  

 

p 18 maart zijn de verkiezin-
gen voor de Provinciale Sta-

ten en hoewel deze verkiezingen 
bedoeld zijn om de leden voor de 
Provinciale Staten te kiezen, wordt 
toch ook altijd met een schuin oog 
gekeken naar de landelijke poli-
tiek. De leden van de Provinciale 
Staten kiezen immers de leden 
van de Eerste Kamer. Dat maakt 
deze verkiezingen juist zo interes-
sant. Het CDA volgt, als oppositie-
partij, het beleid van het huidige 
kabinet kritisch en laat regelmatig 
in de Tweede Kamer horen wat 
men van het beleid vindt en komt 
met tegenvoorstellen. Ook de se-
natoren in de Eerste Kamer laten 
hun kritiek horen, indien dit nodig 
is, bij het behandelen van nieuwe 
wetsvoorstellen. Daarom is het 
belangrijk, dat bij de komende Sta-

tenverkiezingen veel kie-
zers hun stem zullen gaan 
uitbrengen, om er voor te 
zorgen dat de oppositie in 
de Eerste Kamer een 
meerderheid zal krijgen, 
zodat het mogelijk is om 
voorstellen van de huidige 
regering bij te stellen en 
als het aan het CDA ligt, 
de menselijke maat weer 
zal worden gehanteerd. 
Op dezelfde dag van de 
Statenverkiezingen wor-
den ook verkiezingen 

gehouden voor de Waterschappen. 
Een wat vergeten verkiezing, maar 
in een land met zoveel water is 
een deskundig bestuur van de 
Waterschappen van grote nood-
zaak. Met andere woorden, ook 
deze verkiezingen zijn belangrijk! 
 

n deze Nieuwsbrief staan ook al 
de uitnodiging voor de Algeme-

ne Ledenvergadering en de notu-
len van de Algemene Ledenverga-
dering van 2014. U was gewend  
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om de uitnodiging en de notu-
len voor deze vergadering apart 
te ontvangen, maar uit kosten-
overweging heeft het bestuur in 
overleg met de redactie van de 
Nieuwsbrief besloten de uitno-
diging en de notulen in deze 
Nieuwsbrief op te nemen. Aan-
gezien de jaarrekening en ba-
lans pas in 2015 worden opge-
steld, konden deze nog niet in 
deze Nieuwsbrief worden opge-
nomen. Alle leden waarvan wij 
het e-mailadres hebben krijgen 
de jaarrekening 2014 en balans 
2014 via de mail toegezonden. 
Voor die leden die geen e-mail 
hebben, zullen een aantal 
exemplaren van de jaarreke-
ning en balans aan het begin 
van de Algemene Ledenverga-
dering beschikbaar zijn. 
Tot slot wens ik u mede na-
mens het bestuur een gezond 
en voorspoedig 2015. 
 

Jan Schuuring, voorzitter 
 

Programma begroting 
2015 - 2018 

 

ijdens de gemeenteraads-

vergadering van 5 novem-

ber 2014 is de programmabe-

groting 2015 – 2018 besproken.  

Na de opening stonden de al-

gemene beschouwingen op de 

agenda. Daarbij krijgt elke 

politieke partij de gelegenheid 

in maximaal 5 minuten zijn 

toekomstvisie over het voet-

licht te brengen. Hieronder 

vindt u de bijdrage van Eveline 

Tijmstra, fractievoorzitter van 

het CDA in de gemeenteraad 

van Purmerend.  

De redactie 

--------------------------------- 
 

Geacht college, raadsleden, 
mensen op de publieke tri-
bune en kijkers thuis,  
 

e staan aan de voor-
avond van een histo-

risch moment. Nog niet eer-
der heeft er zo’n grote over-
heveling van taken plaats-
gevonden van de landelijke 
overheid naar de lokale 
overheid. En  gemeenten 
moeten het met flink wat 
minder geld doen. Dat is 
best spannend. 

s de gemeente er klaar voor? 
Het is een vraag die ik re-

gelmatig hoor, als het gaat over 
de zorgtaken waar de gemeente 
voor verantwoordelijk wordt. 
 

  
 

Eveline Tijmstra tijdens haar presentatie 
 

Ik stel mijzelf steeds meer de 
vraag: samenleving bent u er 
klaar voor? Bent u klaar voor 
alle wijzigingen rond de zorg, 
waarbij het recht van de burger 
verandert in een plicht voor de 
gemeente. De plicht om juist 
hen te ondersteunen die de 
zorg niet zelf kunnen regelen. 
Een gemeente die zorgt voor de 
zwakkeren in de samenleving, 
want voor alle anderen die hulp 
behoeven, moet de samenle-
ving zelf zorgen. Daarom vraag 
ik mij hardop af: samenleving, 
bent u er klaar voor? Zijn wij er 
samen klaar voor? 
 

Zijn we er klaar voor om meer 
voor elkaar te zorgen in een 
tijdperk van individualisering, 
een tijd waarin veelal beide ou-
ders werken, een tijd waar min-
der kinderen in een gezin gebo-
ren worden en mensen verder 
van elkaar vandaan wonen. 
 

oor het CDA zijn er twee 
voorwaarden bepalend om 

de overheveling van zorgtaken 
naar de gemeente goed te laten 
verlopen: Ten eerste is dat soli-
dariteit. Ten tweede is dat ge-
spreide verantwoordelijkheid.  
 

Solidariteit betekent: naar 
elkaar omzien 

olidariteit laat zien dat 
mensen een boodschap 

hebben aan elkaar. Raakt het 
ons als mensen uit verre oorden 
ons vragen om hulp en onder-

steuning, omdat ze vervolgd 
worden en hun leven niet meer 
zeker is?  
Raakt het ons als mensen geen 
dak boven hun hoofd hebben?  
Raakt het ons als 50 procent 
van de volwassenen in Purme-
rend zich eenzaam voelt? 
 

Als fractievoorzitter van het 

CDA kan ik alleen maar vol-

mondig zeggen: ja, dat raakt 

ons. 
 

et CDA strijdt tegen een-
zaamheid. Hoewel wij we-

ten dat de overheid een pro-
bleem als eenzaamheid niet op 
kan lossen, denken wij wel na 
over hoe je kunt faciliteren dat 
mensen naar elkaar omzien. 
Omdat het voor ieder mens 
belangrijk is om een luisterend 
oor te hebben en te weten dat 
er mensen zijn die om je geven. 
Wij geloven in een gemeente 
die de samenleving faciliteert 
om zelf met oplossingen te ko-
men. Gemeente Purmerend, 
bent u hier klaar voor? 
 

Gespreide verantwoordelijk-
heid betekent: erkenning van 
maatschappelijk initiatief 

et tweede wat nodig is om 
de overheveling van zorg-

taken goed te laten verlopen is 
gespreide verantwoordelijkheid. 
En dit betekent: erkenning van 
het maatschappelijk initiatief. 
De kern van maatschappelijk 
initiatief is dat burgers eigen 
keuzes maken en autonoom 
handelen.  
 

 
 

Het kan alleen een maatschap-
pelijk initiatief blijven als de 
gemeente het als zodanig be-
handelt en daarmee in zijn 
waarde laat. Het initiatief niet uit 
handen neemt, maar ook geen 
verantwoordelijkheid over de 
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schutting gooit in de veronder-
stelling dat burgers die afgesto-
ten taken dan maar overnemen.  
 

 
 
 

verheden hebben hun ei-
gen verantwoordelijkheid, 

gebaseerd op de politieke de-
mocratie. Maatschappelijk initi-
atief kenmerkt zich door eigen 
keuzes en voorkeuren, geba-
seerd op sociale democratie. 
Soms kunnen ze elkaar verster-
ken, soms kunnen ze elkaars 
tegenstander zijn. Het zijn vaak 
twee werelden. Laten wij ervoor 
kiezen deze werelden te vereni-
gen, zodat ze elkaar verster-
ken. Dit vraagt om een over-
heid die de wereld van het 
maatschappelijke initiatief er-
kent en hier de ruimte voor 
geeft. Dit vraagt om een over-
heid die durft los te laten, om-
dat zij burgers vertrouwen geeft 
op basis van gelijkwaardigheid. 
Gemeente Purmerend, bent u 
hier klaar voor? 
Want als dat vertrouwen ont-
breekt, verworden de decentrali-
saties tot een functioneel instru-
ment om bezuinigingen te realise-
ren. In plaats van wat ze in mijn 
beleving zijn of zouden moeten 
zijn: een ideologische keuze. 
 

Tot slot 
isschien is de vraag: ge-
meente bent u er klaar 

voor? Toch zo gek nog niet. 
Hiermee bedoel ik dan niet bent 
u klaar qua beleidsplannen, 
verordeningen en beleidsregels. 
Want laat duidelijk zijn: op dat 
gebied zijn we er klaar voor. 
Maar gemeente Purmerend, zijn 
we er ook klaar voor om daad-
werkelijk ruimte te geven aan 
maatschappelijk initiatief, dur-
ven we los te laten en wezenlijk 
te vertrouwen op burgers? Het 
CDA is ook hier klaar voor.  
 

Het CDA geeft prioriteit aan 
solidariteit en gespreide ver-
antwoordelijkheid, om de de-
centralisaties goed te laten ver-
lopen: want alleen op die ma-

nier zijn we samen, als over-
heid en samenleving, klaar voor 
alle nieuwe zorgtaken die op 
ons afkomen. 
 

Eveline Tijmstra, fractie-
voorzitter CDA Purmerend 

 

CDA Purmerend strijdt 
tegen eenzaamheid (2) 
 

n het vorige nummer van de 

nieuwsbrief is duidelijk ge-

maakt dat eenzaamheid een 

probleem is in Purmerend en 

daar niet alleen. De aard van de 

problemen werd inzichtelijk 

gemaakt in een viertal inter-

views. Hieronder volgt de sa-

menvatting van nog een drietal 

gesprekken. 

De redactie 

----------------------------------- 
 

Iedereen is vrijwilliger 
 

onenPlus koppelt vrij-
willigers aan mensen 

die op zoek zijn naar iemand 
die een klusje (in en om huis 
of een persoonlijke dienst) 
voor ze kan doen.  
Verder initieert WonenPlus acti-
viteiten die erop gericht zijn de 
sociale contacten te versterken. 
Er zijn wel tien activiteiten ont-
wikkelt die direct of indirect 
bijdragen om eenzaamheid te 
bestrijden. Voorbeelden hiervan 
zijn de gezamenlijke maaltijden 
en het project SamenKracht.  
 
Wederkerigheid 

onenPlus gaat uit van 
wederkerigheid. Dus niet 

alleen vragen wat WonenPlus 
voor jou kan betekenen, maar 
ook vragen wat jij voor Wonen-
Plus kan doen. Dit principe 
wordt besproken bij alle men-
sen die zich aanmelden bij Wo-
nenPlus. Vrijwilligers én men-
sen die op hulp vragen hebben 
eerst een intakegesprek. Op 
die manier betrek je mensen 
actief bij de gemeenschap. Het 
geeft mensen een goed gevoel 
als ze zelf een bijdrage kun-
nen leveren. Door binnen de 
stichting aan de slag te gaan 
helpt het mensen ook weer 
een netwerk op te bouwen. 
Het komt ook voor dat vrijwil-
ligers van WonenPlus eenzaam 

zijn en om die reden vrijwilli-
gerswerk zijn gaan doen. “Dat 
zie je op dit moment veel bij 
mensen in de vijftig die werk-
loos zijn geworden. Zij willen 
graag structuur in hun leven 
en daarbij wat voor andere 
mensen betekenen.” 
 

Eenzaamheid is een gevoel 
enzaamheid is een gevoel 
dat iemand heeft. Dit is 

niet leeftijdgebonden”, vertelt 
Aria ons.  
In Purmerend bestaat door ‘im-
port’ misschien wel meer een-
zaamheid dan in omliggende 
gemeentes.  Vooral veel Am-
sterdammers verhuizen op late-
re leeftijd naar Purmerend. Ou-
ders komen hier wonen omdat 
hun kinderen hier wonen. Door 
dicht bij de kinderen te gaan 
wonen denken mensen een 
probleem op te lossen, maar 
vaak gebeurt het tegenoverge-
stelde. De kinderen hebben 
veelal nog hun eigen leven 
waarbinnen ze helemaal geen 
tijd vrij kunnen maken om va-
ker dan voorheen bij hun ou-
ders langs te gaan. Mensen 
worden uit hun eigen netwerk 
gehaald waardoor juist een-
zaamheid ontstaat.  
 

 
 

Aria van Gent van WonenPlus 
 

De ergste eenzaamheid die Aria 
een keer heeft meegemaakt is 
die van twee vriendinnen die al 
hun hele leven samen waren.  
Vanaf dat ze als leerling zorg bij 
de nonnen waren, ruim 65 jaar. 
Toen een van hen overleed bel-
de de ander naar WonenPlus. 
Omdat ze niemand anders in 
haar omgeving had om te ver-
tellen dat haar vriendin overle-
den was.  
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Laagdrempelig 
aak is een praktische vraag 
de aanleiding om lid te 

worden van WonenPlus.  

 
Dat kan gaan om een klein 
klusje in huis, of de tuin. Ach-
teraf blijkt het praatje en het 
kopje koffie eigenlijk nog be-
langrijker dan het klusje. Voor 
vrijwilligers is het vaak ken-
merkend hoe je bij iemand 
thuis onthaald wordt. Zij heb-
ben feilloos door of er naast het 
klusje behoefte is aan gezel-
schap om de eenzaamheid te 
bestrijden. Daar kan WonenPlus 
vervolgens mee aan de slag. Op 
deze manier is de drempel om 
hulp te vragen niet hoog. Toch 
ben je soms al te laat als het 
gaat om bestrijding van een-
zaamheid. Mensen die nog geen 
hulp bij klusjes of een persoon-
lijke dienst nodig hebben mel-
den zich niet. WonenPlus zou 
graag zien dat ouderen preven-
tief lid zouden worden. Maar 
hoe krijg je dat voor elkaar? 
 

Het gaat erom dat men-
sen kunnen genieten  
 

e Katholieke Bond voor 
Ouderen (KBO) in Pur-

merend telt 650 leden. Het 
is een levendige club met 
een hoog sociaal gehalte.  
Met drie van de zeven bestuurs-
leden van deze hechte bondsaf-
deling praat het CDA over het 
thema eenzaamheid: voorzitter 
Leida van Dillen, Tiny Glandorf 
van de activiteiten- en reis-
commissie en pr-man Wil van 
Groeningen. Hoe kijkt deze 
Purmerendse afdeling aan te-
gen eenzaamheid? Het ant-
woord is divers.  
Waar Tiny direct opmerkt dat er 
vele soorten eenzaamheid zijn 
en dat je eenzaam kunt zijn 
tussen de mensen, vult Leida 
aan dat gezondheid een belang-
rijk aspect is. “Eenzaamheid 
komt vooral voor als mensen 

opeens zorg nodig hebben en 
waarvan de partner er niet 
meer is. Ook als je ouder bent 
en niet meer mobiel is er snel-
ler sprake van eenzaamheid.” 
Ze weet dit uit eigen ervaring 
na een breukrevalidatie aan 
beide polsen met een noodge-
dwongen opname in een ver-
zorgingshuis. “Bejaardenhuizen 
sluiten en er wordt de komende 
tijd fors bezuinigd op de zorg. 
Iedereen denkt dat ouderen 
liever zo lang mogelijk zelfstan-
dig thuis willen blijven, maar 
geldt dat wel voor iedereen? Als 
je gezond en mobiel bent om te 
gaan en staan waar je wilt, is 
thuis wonen fijn. Als je zorg 
nodig hebt en alleen bent is dit 
heel anders. In een bejaarden-
huis kunnen mensen veel snel-
ler contact met elkaar maken; 
er wordt gezamenlijk gegeten 
en diverse activiteiten georga-
niseerd.’’ “Eenzaamheid is iets 
ongrijpbaars,’’ meent Tiny. De 
dames 
wonen in-
middels 
alleen en 
Wil heeft 
drie maand
en geleden 
zijn partner 
verloren na 
een ernsti-
ge ziekte. 
Zo hebben 
ze alle drie 
hun eigen  
verhalen en ervaringen in de 
levensrugzak, maar zijn elkaar 
ook tot steun. De KBO vormt 
een deel van hun sociale net-
werk. 
De KBO heeft ‘iets doen tegen 
eenzaamheid’ niet specifiek als 
aandachtspunt, maar draagt er 
op haar manier wel aan bij. “We 
zijn heel actief in het organise-
ren van activiteiten voor leden. 
Velen zien dan ook uit naar het 
ledenblad, de maandelijkse 
middagactiviteit, de gezamen-
lijke vakantieweek of de kerst-
viering. Vooral dit ‘uitzien naar’ 
maakt dat er een stukje invul-
ling gegeven wordt aan de da-
gen. “Het gaat erom dat men-
sen genieten”, is de omschrij-
ving van de bestuursleden als 

we vragen naar het doel van de 
bijeenkomsten.  
“Op de bijeenkomsten hebben 
we 70 mensen in de zaal,’’ zegt 
Leida. Wil voegt toe: “de KBO is 
er ook om de belangen te be-
hartigen van ouderen. Elke pro-
vincie heeft de nodige afdelin-
gen die aangesloten zijn bij de 
Unie KBO.’’ Het eigen maand-
blad ‘Bij de Tijd’ en de landelij-
ke ‘Nestor’ getuigen daarvan. 
“De Week van de Eenzaamheid, 
is de week van onze middagbij-
eenkomst en burendag. Dat 
genereert weer extra aan-
dacht,’’ aldus Wil. 
Verder wil het bestuur het per-
soonlijk contact met mensen 
die ziek zijn verstevigen. “We 
hebben een bestuurslid dat een 
kaartje verzorgt voor de zieken. 
Misschien moeten we dat uit-
breiden. Even langsgaan voor 
een praatje of een bloemetje 
kan al een wereld van verschil 
maken,’’ aldus Tiny. 

Dat de KBO 
echt bij de 
tijd is blijkt 
uit de start 
binnenkort 
van bijeen-

komsten 
over het 

gebruik van 
de iPad. Na 

een alge-
mene toe-
lichting en 

demonstatie  
kunnen de leden van de KBO op 
een laagdrempelige manier een 
cursus volgen hoe om te gaan 
met face-time en andere sociale 
media. Ook deze nieuwe midde-
len kunnen bijdragen aan het 
vergroten van iemands netwerk 
en hiermee het tegengaan van 
eenzaamheid. “Het mag ook 
wel eens educatief zijn zolang 
de mensen er maar blij van 
worden,’’ besluit Tiny. 
 

Wat is belangrijk bij tegen-
gaan van eenzaamheid? 
• Gezondheid en mobiel zijn: 

belangrijke aspecten.  
• Blijven wonen dicht bij je 

eigen sociale netwerk. 
• Bejaardenhuizen: ontmoe-

ting, kleinschalig en dichtbij. 

V 

D 
vlnr: Tiny Glandorf, Leida van Dillen en  

Wil van Groeningen van de KBO 
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• Een goed middel bij een 
aanpak van eenzaamheid is 
het preventief huisbezoek 
75+ dat door de SMD uitge-
voerd wordt.  

 

Alleen op de wereld 
 

et thema eenzaamheid 
raakt mij persoonlijk. 

Mijn moeder worstelt regel-
matig om de dag door te 
komen. Ik (Dirk Olsthoorn, 
red.) voel mij machteloos, 
omdat ik de eenzaamheid 
niet voor haar kan oplossen. 
Ik voel mij ook schuldig. 
Doe ik wel genoeg? Schiet ik 
niet tekort? Op mijn manier 
ben ik daar zelf ook een-
zaam in. Ik mis mijn vader 
die mij zo goed kon advise-
ren. 
Samen met Eveline spreek ik 
af om mijn moeder te inter-
viewen. Het is ons laatste 
interview. De vorige inter-
views spraken we óver men-
sen die eenzaam waren. Nu 
stel ik vragen áán mijn ei-
gen eenzame moeder. Best 
een beetje spannend. 
 

Op tafel ligt een blad met aan-
tekeningen. Miek Olsthoorn 
(82) heeft het gesprek goed 
voorbereid. Voor Miek begon de 
eenzaamheid toen haar man 
overleed. De eerste maanden 
was er nog veel aandacht voor 
haar. Je bent net weduwe en 
mensen leven met je mee. Maar 
het leven gaat door, en na een 
jaar verwachten mensen dat je 
er overheen bent. “Terwijl de 
eenzaamheid voor mij toen pas 
echt begon. Hoe langer het 
geleden is, hoe meer het besef 
doordringt dat het afscheid de-
finitief is. Niet dat je verwacht 
dat Nico terugkomt tot leven, 
natuurlijk niet. Maar het onom-
keerbare wordt overduidelijk.” 
Het leven zonder echtgenoot 
valt Miek zwaar. “Ik heb wel 
een huis, maar geen thuis. Een-
zaamheid is voor mij het gevoel 
dat je er niet toe doet, dat je 
geen doel hebt in het leven.” 
Toen haar man nog leefde heb-
ben ze er vaak over gesproken 
hoe het zou zijn als je er alleen 
voor komt te staan. “Het lukt 

me wel, zei ik dan altijd. ”Maar 
op dat moment kun je je niet 
voorstellen hoe het is om echt 
alleen te zijn. Eenzaamheid 
overkomt je, en nu merk je dat 
het heel moeilijk is. Dit gevoel 
gaat ook niet meer weg, het 
wordt alleen maar erger.”  
 

Gezondheid 
eel vriendinnen van Miek 
zijn de laatste jaren weg-

gevallen. Dat hoort ook bij ou-
der worden. Het is niet altijd 
makkelijk om het initiatief te 
nemen om af te spreken. Je 
hebt dan wel eens het gevoel 
dat je je opdringt. Dat zorgt 
ervoor dat de drempel om af te 
spreken steeds hoger wordt.  
Een andere beperkende factor 
is de gezondheid. Miek is hart-
patiënt en heeft chronisch last 
van hoofdpijn en aangezichts-
pijn. Enige tijd geleden is er 
een pacemaker geplaatst. Dat 
heeft ervoor gezorgd dat ze 
meer energie heeft en minder 
snel moe is. Vóór de pacemaker 
was het niet mogelijk om meer 
dan één activiteit per dag te 
doen. Nu kan Miek een hele dag 
in de weer zijn en dan ’s avonds 
nog niet uitgeteld zijn. Op dit 
moment is de hoofdpijn de 
grootste barrière om de deur uit 
te gaan. Een ruimte vol met 
mensen is al gauw te rumoerig. 
Dan wordt de hoofdpijn on-
draaglijk. Haar slechte gehoor 
maakt het er niet makkelijker 
op om aan de gesprekken mee 
te doen.  
 

 
 

Miep Olsthoorn 
 

“Ik kan me echt verheugen op 
de boekenclub waar ik bij zit, 
maar tegelijkertijd zie ik er 
vanwege mijn gezondheid 
enorm tegenop.” Miek heeft wel 

eens gezocht naar vrijwilligers-
werk, maar dat durft ze vanwe-
ge haar gezondheid niet aan. 
Bovendien ervaart ze zelf een 
enorme sociale drempel bij het 
zoeken van contact. “Kan ik het 
wel aan? Is het wel iets voor 
mij? Pas ik wel tussen de 
groep?” Bij het inloophuis Wij 
Allemaal is ze even binnen ge-
weest en snel weer vertrokken. 
“Al die kakelende mensen, ik 
kon het niet verdragen.” 
 

Vervreemd  
enzaam oud worden geeft 
je het gevoel dat je ver-

vreemdt van de maatschappij. 
“Ik kan het allemaal niet meer 
volgen zoals vroeger. Het hele 
digitale tijdperk is voor mij niet 
meer bij te houden.” Miek ver-
telt verder over wat er allemaal 
is veranderd sinds het overlij-
den van haar man. “Ik mis 
soms gewoon een knuffel, dat 
je intiem kunt zijn met iemand 
en je gedachtes kunt delen. 
Verder vond ik het verschrikke-
lijk om met mijn man ook de 
auto kwijt te raken. Hierdoor 
heb je zelf niet meer de regie 
om te gaan en staan waar je 
wilt, het maakt je ook in het 
verplaatsen afhankelijk van 
anderen.”  
 

Ik vertel mijn moeder wat ik de 

afgelopen weken bij het afne-

men van de interviews heb ge-

leerd. Ik vertel haar dat we 

hebben gesproken met iemand 

van Humanitas die eenzame 

mensen koppelt aan vrijwilli-

gers. Eenzaamheid ontstaat 

vaak bij het verliezen van een 

partner. Veel mensen hebben 

behoefte om daar met iemand 

over te praten. Alleen maar 

omdat ze hun verhaal kwijt 

willen. Zou dat wat voor mijn 

moeder zijn. Er ontstaat een 

voorzichtige glimlach op haar 

gezicht. Ze durft nog niet te 

geloven dat het voor haar een-

zame gevoel een oplossing kan 

bieden, maar het idee is troos-

tend. Als Eveline en ik vertrek-

ken houdt mijn moeder mijn 

hand wat langer vast. “Dus je 

brengt mij in contact met die 

meneer van Humanitas?” Dat 

zal ik doen, mama.  

H 
V 

E 



Nieuwsbrief CDA Purmerend,  januari 2015   6 

Wat is geweest en wat 
komen gaat 
 

k schrijf mijn bijdrage op 
19 december 2014. Nog 

net voor de kerst en Oud- en 
Nieuwjaar. Een mooi mo-
ment op terug te kijken op 
het afgelopen jaar en een 
blik voorwaarts te werpen 
richting 2015.  
Dat het CDA landelijk een keer 
niet meeregeert, kwam ons als 

 CDA Purme-
rend goed uit 
bij de afgelo-
pen gemeen-

teraadsver-
kiezingen. 

Het was toch 
heel fijn dat 

wij onze drie 
zetels konden 

behouden, 
weer mee  

mochten doen bij de vorming 
van een coalitie en zodoende 
weer een wethouder, Geoffrey 
Nijenhuis, mochten leveren 
voor het College. Eveline Tijm-
stra nu als fractievoorzitter, een 
nieuw raadslid Pascal Verkroost 
en drie nieuwe commissieleden 
Annemiek Nuijens, Dick, Olst-
hoorn en Cindy Blekemolen. 
Cindy moest wegens drukke 
werkzaamheden voorlopig afha-
ken. We namen afscheid van 
Dick Scharn, als raadslid en van 
Kees Paul en Bert Bouman als 
commissieleden. Een flinke wis-
seling van de wacht, maar de 
fractie ging met volle energie 
weer aan de slag. Veel aandacht 
ging – en terecht – naar de 3 
D’s, drie rijksoverheidstaken die 
naar de gemeenten toe gaan.  
 

n mijn commissie AZ, waren 
weinig schokkende zaken te 

melden, daarom werden be-
paalde onderwerpen van andere 
commissies naar AZ geplaatst. 
Veel reuring t.a.v. de eventuele 
komst van een islamitische ba-
sisschool in de Nijlstraat in 
Weidevenne, bewoners vrezen 
verkeerschaos, maar sommige 
buurtbewoners lieten ook blij-
ken dat een school met een 
islamitische identiteit niet wel-
kom is. Nu moet een verkeers-
onderzoek uitmaken of de vrees 

van de buurtbewoners t.a.v. het 
verkeer terecht is.  
 

aren geleden is en poging 
ondernomen een onderne-

mersfonds op te richten voor 
heel Purmerend, daar was te 
weinig draagvlak voor, nu kwam 
er een voorstel van de onder-
nemers uit de binnenstad om 
een fonds op te richten voor 
alleen de binnenstad. Via recla-
mebelasting gaat de gemeente 
die belasting innen voor de on-
dernemers. Een goed plan, want 
het draagvlak is groot en nu 
moet iedereen mee betalen om 
de binnenstad op te fleuren. 
 

oals is gezegd zijn de 3 D’s 
het komende jaar politiek 

zware punten, waar veel geld 
mee is gemoeid, maar waar de 
uitvoering goed gevolgd moet 
worden, want het betreft hier 
wel mensen die afhankelijk zijn 
van zorg. 
Verder wens ik iedereen een 
goed maar vooral een gezond 
2015 toe. 

Rob Duijker 
 

Re-integratieverordening 
aangepast door 

aannemen voorstel CDA 
 

een standaard uit-
stroompremie meer voor 

iedereen die langdurig in de 
bijstand zit en weer aan het 
werk komt, maar wel behoud 
van de mogelijkheid om 
mensen te ondersteunen die 
dit werkelijk nodig hebben. 
Maatwerk dus. Dat is de kern 
van de wijziging die het CDA 
aangebracht heeft bij de re-
integratieverordening.   
 

In het voorstel van het college 
is het zo dat iedereen die 2 jaar 
of langer in de bijstand zit en 
weer aan het werk komt 
€ 750,- krijgt onder de noemer 
uitstroompremie. Dit bedrag 
wordt algemeen verstrekt zon-
der te kijken of mensen dit no-
dig hebben en zonder regels 
waaraan dit besteed moet wor-
den. Dit vindt het CDA raar. Als 
je gebruik moet maken van een 
vangnet van de samenleving 
zou je geen geld toe moeten 
krijgen als je dit niet meer no-

dig hebt. Het CDA is hier dan 
ook geen voorstander van.  
 

 
 

et CDA realiseert zich wel 
dat mensen die langdurig 

in de bijstand zitten niet de 
mogelijkheid hebben om te 
sparen en dus vaak ook geen 
reserve hebben. Het komt voor 
dat je eerst kosten moet ma-
ken, om te kunnen starten bij 
een werkgever. Bijvoorbeeld 
omdat je werkkleding aan moet 
schaffen of vervoer moet rege-
len. Voor deze groep is dat een 
probleem. En wij zouden het 
zonde vinden als deze groep 
hierdoor niet aan het werk kan.  
 

et CDA wil dat de verorde-
ning alleen voor deze 

groep en voor de werkelijke 
kosten, gerelateerd aan werk, 
ruimte biedt. Maatwerk is dan 
het uitgangspunt. Het amen-
dement van het CDA dat dit 
voorstel regelt is met een ruime 
meerderheid door de gemeen-
teraad aangenomen. Er wordt 
in de verordening nu niet meer 
gesproken over een uitstroom-
premie, maar over een tege-
moetkoming opstartkosten re-
gulier werk.  

Eveline Tijmstra 
 

Provinciale Staten 
Verkiezingen 2015 
 

p zaterdag 13 december 
2014 werd tijdens de 

Algemene Ledenvergadering 
van CDA Noord-Holland het 
verkiezingsprogramma 
vastgesteld voor de Provin-
ciale Statenverkiezingen op 
18 maart a.s.  
 

 
 

Jaap Bond, CDA lijsttrekker 
 

De lokale afdelingen hebben 
gestemd over de kandidaten-
advieslijst en de lijst is vervol-

I 
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Rob Duijker 
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gens vastgesteld door het be-
stuur en is daarmee definitief.  
 

p de lijst staan 50 kandida-
ten. Jaap Bond uit Volen-

dam is lijsttrekker. Purmerend 
is op de lijst vertegenwoordigd 
door Geoffrey Nijenhuis. Hij is 
lijstduwer en staat op plaats 47. 
De volledige lijst is te vinden op 
de website van CDA Noord-
Holland. Binnenkort wordt daar 
ook het verkiezingsprogramma 
gepubliceerd. 
 

Toelichting door Jaap Bond:  
“Het CDA is als enige partij ver-
tegenwoordigd in elke gemeen-
teraad in Noord-Holland. Als 
grootste lokale partij van de 
provincie presenteert het CDA 
een lijst voor de Provinciale 
Statenverkiezing met kandida-
ten uit achtendertig gemeenten. 
We gaan de campagne in met 
een prachtig team. Een mooie 
balans qua leeftijd, verhouding 
man en vrouw, regio's en met 
veel bestuurlijke ervaring. Ik 
ben trots op deze ploeg men-
sen. Na de mooie verkiezings-
uitslag voor het CDA in Alk-
maar, en eerder dit jaar bij de 
gemeenteraads- en Europese 
verkiezingen, gaan we vol ver-
trouwen de campagne in voor 
de Provinciale Statenverkiezin-
gen op 18 maart a.s.“ 

De redactie 
 

Waterschaps-
verkiezingen 2015 

 

p 18 maart 2015 vinden 
de waterschapsverkie-

zingen plaats, tegelijk met 
de verkiezingen voor de 
Provinciale Staten. Tot nu 
toe stemden kiezers per 
brief bij Waterschapsverkie-
zingen. Maar nu dus voor 
het eerst in het stemhokje.  
 

Purmerend ligt in Hoogheem-
raafschap Hollands Noorder-
kwartier. Dat omvat Noord-
Holland ten noorden van het 
Noordzeekanaal, een gebied dat 
aan alle kanten opgeven wordt 
door water. Het waterschap 
zorgt voor voldoende water in 
sloten en meren. Dat water 
moet voldoen aan landelijk 
vastgestelde eisen. Ook daar 

zorgt het hoogheemraadschap 
voor, onder andere door het 
zuiveren van rioolwater. 
Verder beheert en onderhoudt 
Hollands Noorderkwartier zo’n 
1.400 kilometer polderwegen. 
Veel activiteiten zijn er op ge-
richt om de wegen veiliger te 
maken, bijvoorbeeld door de 
aanleg van fietspaden. Een an-
der belangrijk onderdeel van 
het takenpakket is gladheidbe-
strijding in de winterperiode.  
 

 
 

Donker: Hoogheemraadschap 

Hollands Noorderkwartier 
 

Korte samenvatting van de 
kerntaken van het waterschap: 
• Rioolwaterzuivering 

Het waterschap heeft de zorg 
voor het zuiveren van afval-
water van de meer dan 1,3 
miljoen mensen en bedrijven. 
Nagenoeg alle riolen zijn via 
een systeem van leidingen en 
gemalen aangesloten op Ri-
oolwaterzuiveringsinstalla-
ties. Dit is de duurste taak 
van het waterschap.  

 

• Waterveiligheid 
Momenteel wordt gewerkt 
aan het versterken van veel 
kilometers dijk en duin. 

 

• Voorkomen van water-
overlast  
Het grootste deel van Noord-
Holland houdt droge voeten 
dankzij gemalen. Met een 
fijnmazig waterbeheerssys-
teem worden de waterpeilen 
per gebied nauwkeurig ge-
regeld. Nu we vaker te ma-
ken hebben met extreme 
regenval, worden waterber-
gingen aangelegd en wordt 
de capaciteit van gemalen 
vergroot.  

 

• Beschikbaarheid van 
schoon, zoet water 
Dankzij het IJsselmeer en 
het Markermeer beschikt 
Noord-Holland over veel 
schoon zoet water. Het wa-
terschap zorgt ervoor dat de 
waterkwaliteit goed is, zo-
dat wij er veilig in kunnen 
zwemmen en varen.  

 

Bestuur 
et waterschap is een over-
heidsinstantie met een 

democratisch gekozen bestuur 
en een eigen belastingsysteem. 
De bestuurlijke organisatie lijkt 
sterk op die van een gemeente.  
 

Dijkgraaf 
an het hoofd van ons hoog-
heemraadschap staat nu 

dijkgraaf drs. L.H.M. (Luc) Koh-
siek. De functie van dijkgraaf is 
vergelijkbaar met die van een 
burgemeester. De dijkgraaf is 
voorzitter van zowel het alge-
meen als het dagelijks bestuur. 
Hij wordt benoemd door de 
koning. 
 

Algemeen bestuur: college 
van hoofdingelanden 

et college van hoofdinge-
landen (CHI) stelt als hoog-

ste bestuursorgaan binnen het 
hoogheemraadschap het strate-
gische beleid en de financiële 
kaders vast. Het CHI bestaat uit 
30 leden. 23 leden zijn recht-
streeks gekozen. De functie van 
hoofdingeland is vergelijkbaar 
met die van een gemeenteraads-
lid. Daarnaast zijn er 3 leden 
aangewezen door de Kamer van 
Koophandel, 3 door de LTO 
Noord en 1 door het Bosschap. 
Het CDA is in dit college thans 
vertegenwoordigd met drie leden 
onder wie Jan Kramer, de lijst-
trekker bij de komende Water-
schapsverkiezingen. 
 

Dagelijks bestuur 
et algemeen bestuur heeft 
uit zijn midden het dage-

lijks bestuur gekozen. Het be-
staat, naast de dijkgraaf, uit vijf 
leden. De functie van het dage-
lijks bestuur – het college van 
dijkgraaf en hoogheemraden 
(D&H) – is vergelijkbaar met 
die van B&W in een gemeente. 
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Waarom 
Waterschapsverkiezingen? 

en goed bestuur behartigt 
de belangen van de inwo-

ners en gebruikers van het 
werkgebied van ons water-
schap. Daarom is het belangrijk 
dat u laat weten wat u belang-
rijk vindt. Dat doet u natuurlijk 
door uw stem uit te brengen op 
18 maart 2015 bij de Water-
schapsverkiezingen. In de ko-
mende jaren komt veel op het 
waterschap af. Noord-Holland 
ligt op veel plaatsen flink wat 
lager dan het water dat ons 
omringt. Dit lijkt vanzelfspre-
kend, maar als je er eens bij 
stilstaat, roept het toch een 
aantal dringende vragen op: 
Hoe moet het bijvoorbeeld als 
de zeespiegel door klimaatver-
andering verder stijgt, de bo-
dem daalt en het vaker hevig 
regent?  
En dan de waterbeheertaken. 
Hierbij wordt zo veel mogelijk 
rekening gehouden met hoe de 
grond gebruikt wordt. Dit is niet 
altijd eenvoudig, want het gaat 
nogal eens om tegenstrijdige 
belangen. Zo wil de landbouw 
het liefst een lager waterpeil, 
zodat het land goed bewerkt 
kan worden, terwijl de natuur 
vaak gebaat is bij een hogere 
waterstand. 
 

 
 

Jan Kramer, CDA lijsttrekker 
 

Waarom CDA stemmen? 
e visies van het CDA zijn 
gebaseerd op de bekende 

vier uitgangspunten: 
• Rentmeesterschap o.a. In-

vesteren in duurzame ont-
wikkeling via innovaties. 

• Gespreide verantwoordelijk-
heid o.a. Ruimte geven aan 
initiatieven vanuit de sa-
menleving. 

• Gerechtigheid o.a. Beschei-
den rol toekennen van de 
overheid. 

• Solidariteit o.a. De sterkste 
schouders dragen de zwaar-
ste lasten en de vervuiler 
betaalt. 

 

Kandidatenlijst en  
verkiezingsprogramma 

ijsttrekker is Jan Kramer. 
Op de ALV van CDA Purme-

rend van 17 februari 2015 
houdt hij een presentatie over 
de rol van het waterschap in 
het openbaar bestuur.  
Purmerend is op de lijst verte-
genwoordigd door Kees Paul. 
Hij is lijstduwer en staat op 
plaats 14. De volledige kandida-
tenlijst en het verkiezingspro-
gramma zijn binnenkort te vin-
den op de website van het wa-
terschap.  
(www.cda.nl/waterschappen/hol
lands-noorderkwartier) 

Kees Paul 
 

Meld het Mona 
 

ona Keijzer heeft op 
zaterdag 8 november 

2014 op het CDA congres in 
Alkmaar een meldpunt voor 
mantelzorgers geopend: 
Meld het Mona. Met het 
meldpunt wil het CDA van 
mantelzorgers zelf horen, 
waar zij tegenaan lopen nu 
de langdurige zorg per 1 
januari wordt overgeheveld 
naar de gemeenten. 
“Voor mantelzorg kies je niet. 
Mantelzorg overkomt je als ie-
mand waar je van houdt ziek 
wordt en zorg nodig heeft. Deze 
zorg is voor de hele samenle-
ving onvervangbaar en onbe-
taalbaar”, zei Mona Keijzer op 
het Congres. “Hun ervaringen 
zijn een belangrijke graadmeter 
voor het succes van de decen-
tralisatie van de zorg naar de 
gemeenten.” Mona benadrukte 
dat veel gemeenten hard bezig 
zijn om de overgang van de 
zorg in goede banen te leiden. 
Maar dit is geen garantie dat 
alles goed zal gaan. “Dit kabinet 
legt een grote verantwoorde-
lijkheid neer bij de gemeenten, 
maar uiteindelijk zijn het gewo-
ne mensen, die als mantelzor-
ger de zorg moeten leveren.” 
Het CDA gaat de binnengeko-
men reacties bundelen en ge-

bruiken bij haar beoordeling 
van de uitvoering van de de-
centralisatieplannen van het 
kabinet. 
 

 
 

Mona Keijzer tijdens haar oproep 
 

Waar mogelijk worden reacties 
doorgegeven aan lokale CDA 
afdelingen om te kijken of er 
voor een specifiek probleem 
een passende oplossing kan 
worden gevonden. 
 

Het meldpunt is te vinden op 
www.CDA.nl/meldhetMona 
 

De redactie 
 

Van het bestuur 
 

Bijeenkomsten 
• Nieuwjaarsreceptie landelijk CDA 

op 17-01-2015 vanaf 14.00 uur. 
Theater Orpheus, Churchil-
plein 1, 7314 BZ Apeldoorn 

• Nieuwjaarsreceptie CDA-NH 
op 9 januari 2015 vanaf 18.00. 
Nieuwstr. 31, 1380 GB Weesp 

• ALV CDA Purmerend op dins-
dag 17 februari 2015 vanaf 
20.00 uur in de Taborkerk 

 

Nieuwe adres van Vincent 
Nijenhuis: Londenhaven 109, 
1448 KS Purmerend 
 

Nieuwe adres van Geoffrey 
Nijenhuis: Overweersepolder-
dijk 26 D,1442 AC Purmerend 
 

Kopij voor 28 maart sturen 
naar kees.paul@upcmail.nl 
 

Secretaris bestuur: 
 

Mw. Sjoeky Brak 
 

Sawahstraat 43 
 

1448 BB Purmerend 
 

Telefoon: (0299)414600 
 

E-mail: sjoeky.brak@gmail.com 
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ALGEMENE LEDENVERGADERING VAN CDA PURMEREND 

 

Dinsdag 17 februari 2015 om 20.00 uur in de Oostenveldzaal van de Taborkerk, 

Maasstraat 2 (Overwhere) te Purmerend 

---------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

Purmerend, december 2014 

 
Geacht CDA afdelingslid,  
 
Hierbij nodigen wij u van harte uit voor de Algemene Ledenvergadering van de Afdeling CDA Purmerend. 
Het 2e deel van de vergadering is wellicht ook interessant voor mensen die geen lid zijn. 
 
 
Agenda 
 

1. Opening 
 

2. Mededelingen en ingekomen stukken 
 

3. Verslag Algemene Ledenvergadering van 8 april 2014 
 

4. Jaarverslag bestuur door secretaris  
 

5. Financiën door de penningmeester 
 

Financieel jaarverslag en Jaarrekening 2014/Verslag kascommissie/Begroting 2015 
 

Verkiezing nieuw lid kascommissie 
 
6. Afscheid van bestuurslid Jaap Veenstra  
 
7. Voorstellen nieuw bestuurslid dhr. Johri van Gastelen 
 

Pauze 
 
8. Presentatie door Dhr. J. Kramer, CDA lijsttrekker Waterschap Hollands Noorderkwartier (HHNK) 
 
9. Rondvraag 
 
10. Sluiting, gevolgd door een gezellig samenzijn met een drankje en een hapje. 

 
De vergadering begint om 20.00 uur. Vanaf 19.30 uur bent u welkom. Thee en koffie staan voor u klaar. 
 
Met vriendelijke groet, 
 
Bestuur CDA Purmerend,   Jan Schuuring, voorzitter 
        Sjoeky Brak, secretaris 
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Verslag algemene ledenvergadering CDA Purmerend 8 april 2014 
 

Aanwezig: Bert Bouman, Sjoeky Brak-Veenema, Jan W. Cornelissen, Jan Dorrepaal, Loek Duijn, 
Ron Gerritsen, Tiny Glandorf, Jan Gundelach, H. (Miep) A. Gundelach-van Sijtveld, Ge-
rard Hoving, Pieter van der Kooij, P.S. Limmen, Frans Linger, Geoffrey Nijenhuis, An-
nemiek Nuijens, Kees Paul, Dick Scharn, Jan Schuuring (voorzitter), Eveline Tijmstra en 
Jaap Veenstra (verslag). 

Afwezig met kennisgeving: Rien Brak, Ada Debets, Rob Duijker, Cindy Meinen, Vincent Nijenhuis, Aly 
Paul, Fred Slinger, Jules Somers, Pascal Verkroost, Rita van der Vos-Zwanenburg. 

 

1. Opening  

De voorzitter leest een vertaling uit het Aramees voor van een gebed dat door Jezus is uitgesproken 

en dat dichter bij het Onze Vader zou staan dan de hedendaagse versie. 

De voorzitter leest de lijst van afwezigen voor die bericht van verhindering hebben gegeven. Hij deelt 

mede dat Ada Debets een hersenbloeding heeft gehad en in het ziekenhuis ligt.  
 

2. Mededelingen en ingekomen stukken 

Er zijn geen mededelingen of ingekomen stukken. 
 

3. Verslag Algemene Ledenvergadering van 15 oktober 2013 

Annemiek Nuijens meldt dat haar voornaam abusievelijk staat vermeld als Annemarie. 

Naar aanleiding van blz. 1 onder het punt “Pagina 2. Navragen” zegt Jan Dorrepaal hier niet helemaal 

volledig te zijn geweest in zijn beantwoording en dit toe te lichten bij de bespreking van de financiële 

stukken. 
 

Het verslag wordt goedgekeurd en vastgesteld, met dank aan de notulist. 

 

4. Jaarverslag bestuur door secretaris 

Beknopt weergegeven luidt dit jaarverslag als volgt: 

-  CDA Purmerend heeft per 31 december 2013 74 leden. 

-  Het bestuur heeft tien keer vergaderd. 

-  Op 22 januari 2013 heeft een opengedachtewisseling plaatsgevonden tussen bestuur, fractie en 

wethouder. Het onderwerp was: In hoeverre is de C van CDA belangrijk voor elk bestuurslid, frac-

tielid en wethouder. 

-  Eén lid van het bestuur neemt wekelijks deel aan het fractieoverleg en maakt daarvan doorgaans 

een kort verslag voor de overige bestuursleden, de fractieleden en de wethouder.  

- Het streven is dat één bestuurslid aanwezig is bij de gemeenteraadsvergadering die 1 keer per 

maand wordt gehouden. 

- Het Beemsteroverleg bestaat uit vertegenwoordigers van de CDA-besturen, fracties en CDA wet-

houders van de gemeenten in de regio. Bij dit overleg zijn altijd een bestuurslid en een fractielid 

van CDA Purmerend aanwezig.  

- Het bestuur heeft ook een aantal landelijke en provinciale bijeenkomsten bezocht. 

- In 2013 heeft er één openbare vergadering plaatsgevonden, op 27 mei in Concordia. Spreker was 

Pieter Heerma, tweede kamerlid voor het CDA. Het onderwerp was de toekomst van sociale ze-

kerheid, het sociaal akkoord en de rol van gemeenten en het mediabeleid. Als forumlid betreffen-

de het mediabeleid was uitgenodigd dhr. Piet van Dijk van TRV  Purmerend. Onze wethouder Ge-

offrey Nijenhuis en ons raadslid Eveline Tijmstra antwoordden op vragen over decentralisatie, par-

ticipatie, WMO, jeugdzorg en AWBZ. Dirk Olsthoorn leidde de discussie.    

- De ALV van 9 april vond plaats in de Oostenveldzaal van de Taborkerk. Gastspreker was Arjan 

Brak, voormalig hoofd beleid CDA. Er waren 20 leden aanwezig. 

- De ALV van 15 oktober vond eveneens plaats in de Oostenveldzaal van de Taborkerk. Het pro-

gramma bestond uit het bespreken en vaststellen van het verkiezingsprogramma 2014-2018 en 

het vaststellen van de kieslijst. Er waren 27 leden aanwezig. 

- De ledenwervingscommissie, bestaande uit Jan Dorrepaal, Pieter van der Kooij en Dorris Verleun 

heeft veel werk verzet waardoor er nieuwe leden zijn bijgekomen die zich tevens als kandidaat 

voor de gemeenteraad hebben aangemeld. Een aantal mensen is geïnteresseerd in het CDA en 

ontvangt de Nieuwsbrief. De commissie is inmiddels opgeheven. 
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Kees Paul vraagt naar de betekenis van het Beemster-overleg. Hij zegt in campagnetijd hier niet veel 

van te hebben vernomen. Jan Schuuring antwoordt dat in het Beemster-overleg is gesproken over al-

lerlei campagneactiviteiten in de provincie, waaronder de zogeheten Groene Golf. Er is overleg ge-

weest over zaken die regionaal spelen, om te weten wat er leeft en om elkaar te kunnen adviseren, 

te steunen ook in situaties van politieke ontwrichting in enkele gemeenten. Jaap vult aan dat ook is 

gesproken over thema’s die in verkiezingstijd naar voren zouden kunnen worden gebracht. 

 

5. Financiën door de penningmeester 

Penningmeester Jan Dorrepaal geeft de volgende toelichting: 
 

Financieel jaarverslag en Jaarrekening 2013 

Door de overgang van ING naar RABO, zijn de bankkosten aanmerkelijk gestegen, naar ongeveer 10 

euro per maand, dus 120 euro per jaar. Het CDA Den Haag vergoedt deze kosten echter grotendeels, 

waardoor de bijdrage Den Haag  123 euro hoger is in 2013 t.o.v. 2012. Daar staat dan in de lasten 

een verhoging van de bestuurskosten tegenover, zodat wij per saldo ongeveer quitte spelen. Er staat 

wel tegenover dat we bij de Rabobank nog enige rente op ons tegoed krijgen, hetgeen bij de ING niet 

het geval was.  

Vorig jaar sloten we af met een tekort van bijna 350 euro. Dit jaar (2013) zien we een batig saldo 

van ruim 100 euro. Dit is te danken aan de post Giften, waarin een aantal CDA leden ruimhartig 

heeft bijgedragen,  waarvoor hier een hartelijk dank u wel op zijn plaats is. Om deze post ook in 

2014 weer gevuld te krijgen, wil ik nog even terugkomen op de aftrekbaarheid van deze giften. 

Op de landelijke CDA-site staat klip en klaar dat het CDA over een ANBI-verklaring (Algemeen Nut 

Beogende Instelling) beschikt, die ook geldt voor alle geledingen die daarbinnen vallen, dus ook de 

plaatselijke afdeling. Uw contributie en uw giften vallen dus onder de aftrekregeling van de belas-

tingdienst. Daarbij geldt natuurlijk de 1% drempel. Deze drempel kan allen voorkomen worden voor 

giften die via een notariële akte vastgelegd en toegezegd zijn voor minimaal 5 jaar.  
 

Kees Paul stelt een vraag over de meest gunstige verdeling van afdrachten en opbrengsten. Jan ant-

woordt dat de bijdragen van nieuwe leden volledig in de kas worden bijgeschreven en dat dit een be-

paald verschil verklaart. Hij voegt hier aan toe dat het begroten van giften niet goed te doen is. 

Kees vraagt welke contributie moet worden betaald als een lid halverwege het jaar lid wordt. Jan 

antwoordt dat niet elk lid betaalt. Een bepaald percentage blijft oninbaar. Een enkeling betaalt het 

ene jaar niet en het andere jaar dubbel. 
 

Begroting 2014 

Bij het opstellen van de begroting zijn we er vanuit gegaan dat we de wethouderspost zouden be-

houden. Gelukkig is dat gelukt, anders hadden we de post Bijdragen raadsleden en wethouder moe-

ten bijstellen. We gaan dus net zoals in het verleden, weer ons financieel voorbereiden op de GR 

2018.   

De grootste uitgavenpost is hier natuurlijk de GR 2014 uitgaven. Een totaal overzicht van de uitga-

ven voor de verkiezingen in 2014 is nog niet beschikbaar, zal rond de 9000 euro uitkomen.   

Om onze uitgaven ten aanzien van de algemene reserve in overeenstemming met de inkomsten te 

houden, heeft het bestuur afgesproken, dat we niet elk jaar een tweede (najaars)  algemene leden-

vergadering zullen houden. Daarnaast zullen we de openbare vergadering proberen te organiseren in 

samenwerking met de regio, zodat de kosten niet uitsluitend door ons betaald behoeven te worden.  
 

Kascontrolecommissie 

Jules Somers is vanavond elders in dit gebouw aan het vergaderen. Het andere lid van de kascom-

missie, B. Egberts, is eveneens verhinderd persoonlijk aanwezig te zijn. De voorzitter leest daarom 

het verslag van de kascontrolecommissie voor. De commissie stelt de algemene ledenvergadering 

voor het bestuur décharge te verlenen. De vergadering gaat bij acclamatie akkoord. 
 

Tiny Glandorf vraagt of de nieuwjaarsreceptie veel zin heeft. Jan Dorrepaal antwoordt dat wij het dit 

jaar, 2014, niet hebben gedaan, ook omdat wij tot de conclusie kwamen dat vooral het bestuur en de 

fractie aanwezig waren en daarnaast maar enkele leden. 
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Pieter van der Kooij. Voor het verkiezingsfonds 2013 zit er een bepaald bedrag in de begroting, daar 

komt wat bij, daar gaat wat af. Zit er dan nu ongeveer € 7.400,- in kas, wat je aan het eind van het 

jaar overhoudt? Jan Dorrepaal antwoordt bevestigend. Hij voegt hier aan toe dat het veel zou schelen 

als wij geen wethouder zouden leveren, omdat de bijdrage van de wethouder substantieel is. Geof-

frey Nijenhuis zegt dat de campagne over twee weken zal worden geëvalueerd en dat dan ook zal 

worden gesproken over de permanente campagne. Dat zou erin kunnen resulteren dat er over vier 

jaar iets minder geld over is dan nu voorzien. 
 

Verkiezing nieuw lid kascontrolecommissie 

Jules Somers zal stoppen als lid van de kascontrolecommissie. De voorzitter vraagt wie zich beschik-

baar wil stellen. Bert Bouman houdt zich beschikbaar.  
 

6. Evaluatie gemeenteraadsverkiezingen 2014 

Jaap licht de campagneactiviteiten toe, die als vanouds zeer divers van aard waren, maar waarbij de 

nadruk lag op herkenbare affiches, billboards en advertenties. 

Pieter van der Kooij zegt zich ongemakkelijk te hebben gevoeld met een plaats laag op de lijst, om-

dat mensen op hem konden stemmen terwijl hij wist dat hij geen raadslid of commissielid zou wor-

den. 

Jaap pareert dat een lange lijst weliswaar geen garantie biedt voor verkiezingssucces, maar dat elke 

kandidaat stemmen oplevert vanuit zijn eigen kring van vrienden en bekenden. 
 

7. Afscheid fractieleden/commissieleden en voorstellen nieuwe fractieleden/commissieleden 

De voorzitter bedankt Dick Scharn voor zijn achttienjarige inzet binnen de fractie en binnen de ge-

meenteraad. Wij laten hem node gaan. Bert Bouman wordt eveneens bedankt, met name voor zijn 

financiële deskundigheid, die hij als lid van de auditcommissie heeft gebruikt. 

Kees Paul wordt gekenschetst als iemand die ons altijd gewetensvol op details heeft gewezen. Het 

was heel goed om iemand die zo precies is als Kees in de fractie te hebben gehad.  

Jan biedt Dick, Bert en Kees een witte roos aan.  
 

Dick spreekt zijn dank uit aan iedereen die zijn vertrouwen in hem gesteld heeft. Hij memoreert dat 

hij eigenlijk in 2010 weg zou gaan maar dat het anders is gelopen, ook al doordat hij in een andere 

commissie (van Welzijn naar SOB) moest gaan zitten toen Geoffrey wethouder werd. Dick zegt veel 

gehad te hebben aan de instelling van “feiten checken”, die Kees voortdurend heeft bevorderd. Ook 

zegt Dick te hebben gemerkt dat het werkt om de boer op te gaan, met mensen te spreken in plaats 

van over hen. Daar hebben mensen waardering voor. 
 

Kees citeert in zijn afscheidswoord Gerry van der List, in Elsevier, over kandidaten die niet te beroerd 

om dikke dossiers te bestuderen en lange vergaderingen bij te wonen en die de steunpilaren vormen 

van onze democratie. Kees wenst onze kandidaat-wethouder Geoffrey Nijenhuis veel succes toe. 
 

Bert is zeven jaar lid geweest van de auditcommissie en kijkt daar met voldoening op terug. Ook als 

lid van de commissie SOB zegt Bert veel interessante gespreksthema’s te hebben besproken. 

De in de vergadering aanwezige leden van de nieuwe fractie; Geoffrey Nijenhuis en Eveline Tijmstra, 

aangevuld met Annemiek Nuijens als kandidaat fractieassistent, worden succes gewenst met hun 

werk in de nieuwe periode. De voorzitter zegt dat het in de lijn der verwachting ligt dat Eveline frac-

tievoorzitter wordt.  
 

Pauze 
 

8. Presentatie door de heer Aart Slot, bestuurder bij Intermaris. Zijn portefeuille is vastgoed 

De heer Slot houdt een boeiende voordracht over de rol die woningbouwverenigingen, in het bijzon-

der Intermaris, spelen in de volkshuisvesting. Hij legt daarbij de nadruk op het belang van goed fi-

nancieel beheer. Kern van zijn betoog is “Schoenmaker houd je bij je leest”. 
 

9. Rondvraag 

Van de rondvraag wordt geen gebruik gemaakt.  
 

10. Sluiting 

De voorzitter sluit de vergadering onder dankzegging aan de aanwezigen voor hun inbreng. 


